
PROTOKÓŁ Nr XIII/2015

z obrad XIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 7 grudnia
2015 r. w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XIII nadzwyczajną se-
sję Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu i  po powitaniu gości  zaproszonych i  radnych oświadczył,  iż
zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wy-
noszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:

1. Grzegorz Murawski – radny Rady Miejskiej w Dzierzgoniu
2. Mirosław Szmigiel - radny Rady Miejskiej w Dzierzgoniu

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Gminy Dzierzgoń

W załączeniu lista obecności
                      /załącznik nr 2/

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz odczytał wniosek o zwołanie sesji Rady Miej-
skiej w Dzierzgoniu.

/załącznik nr 3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił  porządek obrad złożony przez wnioskodawców, który
Rada przyjęła jednomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Projekt uchwały o uchyleniu uchwały Nr XI/103/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia

26 listopada 2015 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do
obliczenia podatku rolnego:
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a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

4) Przyjęcie  informacji  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny  skupu  żyta  za
11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na 2016 rok:

a) przedstawienie informacji,
b)dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

a) Projekt uchwały o uchyleniu uchwały Nr XI/103/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia
26 listopada  2015 r.  w sprawie  obniżenia  średniej  ceny skupu żyta  stanowiącej  podstawę do
obliczenia podatku rolnego przedstawił Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz.

/załącznik nr 4/
b)

Radny – Krzysztof Haber poinformował, że jest zdumiony dzisiejszym spotkaniem, na sesji
została podjęta uchwała, każdy przemyślał, po tygodniu zaczyna się zmieniać, cofać, zapytał o ile
są mniejsze wpływy z tytułu tego, że przedsiębiorcy mają obniżony podatek. Powinno się liczyć
wszystkich,  nie  wie  jaka  suma  nie  wpływa,  to  w  stosunku  do  grupy  ludzi  ze  wsi  jest  nie
w  porządku.  Radny  poprosił  radnych  o  zastanowienie  się  nad  tym  i  traktowanie  wszystkich
jednakowo, nie żeby dzielić na „chłopów ze wsi” i pozostałych, ponieważ mieszkańcy Gminy tak to
widzą.

Radny – Bogdan Toporkiewicz oznajmił, że na Komisji Rozwoju i Budżetu Pani Burmistrz
zwróciła  się  z  prośbą  o  ponownie  przeanalizowanie  i  uchylenie  poprzedniej  uchwały.  Radny
zwrócił się z prośbą, dodał, że nie ma w tym żadnej złośliwości, żadnego odwetu, Radny uzasadnił
decyzję  i  zwołanie  sesji  nadzwyczajne.  Radny  Bogdan  Toporkiewicz  przypomniał,  że  kiedy
przedstawiany był  projekt  budżetu  bez  tej  obniżki,  w  budżecie  znalazły  się  dalsze  inwestycje
w  szkołach,  w  Dzierzgoniu,  również  na  wsi,  budżet  był  jednym  z  lepszych,  większość  osób
z budżetu była zadowolona,  poinformował,  że rozumie Komisję  Rolnictwa,  Komisja  Rolnictwa
powinna stać na straży dobra rolników i ochrony środowiska, ale poprosił o zrozumienie Komisji
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, kiedy trzeba patrzeć na rozwój Dzierzgonia i budżet, trzeba
stać po stronie i tych co płacą i tych co nie płacą, przed tą obniżką wszystko było zaplanowane,
dlatego  taka obniżka spowodowałaby to, że znowu trzeba będzie się zastanawiać komu zabrać te
160.000 zł, kogo podzielić, gdy była ustalana podwyżka ceny śmieci, wówczas były dylematy, były
argumenty,  że  trzeba  wybudować  punkt  do  segregacji,  że  muszą  być  inwestycje  i  większością
głosów uchwalona została ta podwyżka. Obciążeni zostali jednakowo emeryci, renciści,  rodziny
wielodzietne, Radny stwierdził, żeby nie dzielić, słychać na ulicy dlaczego nie umorzono podatków
przedsiębiorcom,  sklepom tylko  rolnikom,  dodał,  że  w  ten  sposób  następuje  dzielenie.  Radny
poinformował, że nie spotkał się z tym, że Rada podjęła uchwałę o obniżeniu obniżonego podatku
rolnego. Zastanawiał się czy było coś takiego w historii Gminy. Radny uważał, że przywrócenie
uchwały poprzedniej, gdy budżet był zaplanowany, gdy były zaplanowane wydatki, to jako Komisja
Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  musi  tego  pilnować,  żeby  był  rozwój.  Radny  poprosił
o zrozumienie, żeby nie stawać przed dylematem komu co zabrać.

Radny  –  Krzysztof  Haber  ponownie  zapytał  jak  skutkuje  obniżenie  podatku  dla
przedsiębiorców, ile mniej wpływa do budżetu?
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Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zapytał  jakiej  grupie  przedsiębiorców
umorzono podatek, jaka ulga?

Radny  –  Krzysztof  Haber  zapytał  panią  Skarbnik  czy  to  prawda,  że  podatek  dla
przedsiębiorców jest od kilku lat obniżony o 23% i jaka to kwota?

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał czy Gmina podjęła uchwałę o obniżce
podatku? 

Skarbnik poinformowała, że miało miejsce obniżenie podatku od gruntów i budynków dla
osób, podmiotów prowadzących działalność gospodarczą, dokonała to rada w poprzedniej kadencji,
dlatego że podatki te należały do jednych z wyższych. 

Radna – Wiesława Grzegowska zapytała czy jakiś rolnik zgłaszał prośbę obniżenia podatku,
czy ktoś się do Pani Burmistrz zgłosił?

Burmistrz poinformował, że to Rada podejmuje decyzję, Burmistrz przedkłada informację
o wysokości podatku ustaloną przez Prezesa GUSu, a Rada podjęła decyzję, wszystkie Komisje
Stałe zaopiniowały pozytywnie, poza komisją Rolnictwa gdzie były 2 głosy „za”, 2 głosy „przeciw”
i 1 głos „wstrzymujący się”, a na sesji były inne decyzje Rady. Wyliczona została kwota 161.500 zł,
dlatego radni wystąpili z wnioskiem.

Radny – Dariusz Miszczuk zapytał dlaczego został obniżony podatek dla przedsiębiorców,
jaki był cel?

Skarbnik odpowiedziała, że podatek został obniżony ponieważ miało to służyć zachęceniu
przedsiębiorców, ściągnięciu ich, żeby małe i średnie przedsiębiorstwa się rozwijały.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zgodził się z radnym Krzysztofem Haber żeby
nie  dzielić,  a  obniżenie  tego  podatku  jednej  grupie  o  25%  byłoby  to  nadmiernym
uprzywilejowaniem jednej grupy.

Radny  –  Bogdan  Toporkiewicz  rozumiał,  że  są  przypadki  rozpatrywania  wniosku
indywidualne, żeby to było robione szczegółowo, zaproponował żeby Komisja Rolnictwa się temu
przyglądała, może da się jakoś uprościć to tym rolnikom.

Burmistrz  poinformowała,  że  była  powołana  komisja  odnośnie  suszy,  rolnicy  składali
wnioski  i  wszystko  było  brane  pod  uwagę,  łąki,  pola,  nie  wiele  osób  zakwalifikowało  się  do
uzyskania  odszkodowania,  które  miała  wypłaca  Agencja,  jeśli  chodzi  o  umorzenie,  obniżenie
podatku,  rozłożenie  na  raty  -  to  jest  to  kompetencja  burmistrza,  jeśli  ktoś  składa  wniosek
i  odpowiednie  dokumenty,  że  na  skutek  suszy  ma  obniżone  dochody  lub  inne  skutki,  to
indywidualnie rozpatrywany jest wniosek, Burmistrz podejmuje decyzje o obniżeniu, umorzeniu
lub  rozłożeniu  na  raty  podatku.  Burmistrz  przyrzekła,  że  każdy  wniosek  będzie  rozpatrywany
szczegółowo, są odpowiednie przepisy i procedury.

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę
w sprawie  uchylenia uchwały Nr XI/103/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 26 listopada
2015 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku
rolnego Rada podjęła następującym stosunkiem głosów: 8 głosów „za” przy 5 głosach „przeciw”.
W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIII/109/2015
/załącznik nr 5/

Ad punktu 4 porządku obrad 

a) Przyjęcie  informacji  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny  skupu  żyta  za
11  kwartałów  będącej  podstawą  do  ustalenia  podatku  rolnego  na  2016  rok  –  przedstawiła
Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 6/
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b)
       Dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawioną informację, którą Rada podjęła
8 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało
udział 13 radnych.

/załącznik nr 7/

Ad punktu 5 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
15:50 zamknął XIII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz
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